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سخنگوی دولت:
درباره چگونگی رفع فیلترینگ هنوز جمع بندی 

نهایی حاصل نشده است
سخنگوی دولت تاکید کرد که حجاب یک مقوله تربیتی، فرهنگی، اجتماعی 
و هنجاری اســت و موضوعات هنجاری را نمی توان با ضرب و زور جا انداخت 

بلکه باید از دریچه مناسب آن وارد شد.
فاطمه مهاجرانی، ســخنگوی دولت با اشــاره به نزدیک شدن ۱۰۰ روزگی 
دولت چهاردهم، حل مســاله فیلترینگ را جزو حقوق مردم دانست و تاکید 
کــرد: رهبر معظم انقلاب بــر حکمرانی صحیح و ضابطه مند شــدن فضای 
مجازی تاکید کردند، ضابطه مند شــدن لزوما به معنای مسدودسازی نیست، 
ضابطه مند شــدن به معنای مدیریت کردن دسترسی کودکان و نوجوانان به 
محتواهایی نامناسب است. در حال حاضر، فیلترینگ موجب شده که بسیاری 
از محتواهای نامناسب در اختیار شهروندان از جمله کودکان و نوجوانان قرار 

گیرد و از سویی حفره امنیتی نیز به وجود آورده است.
آنگونــه که ایرنا روایــت کرده، ســخنگوی دولت گفــت: فیلتریگ با همه 
هزینه هــای روانی، اجتماعی و اقتصادی که بر جامعه تحمیل کرده به اهداف 

موردنظر نرسیده است.
وی بــا بیان اینکه در برخی از مواقع برای تشــدید بحران اســتفاده از ابزار 
فیلترینگ لازم اســت اما نمی تواند به عنوان یک راه حل دائمی مدنظر قرار 
گیرد، اظهار داشت: رئیس جمهور همانگونه که در دوره انتخابات وعده کردند، 
پیگیر رفع فیلتریگ هستند و امیدواریم این وعده دکتر پزشکیان نیز محقق 
شود. ســخنگوی دولت ادامه داد: آنطور که وزیر ارتباطات گزارش دادند، در 
جلسه شورای عالی فضای مجازی در فاز نخست بر سر رفع فیلترینگ به وفاق 
رسیده ایم اما در فاز دوم که چگونگی رفع فیلتر است هنوز جمع بندی نهایی 
حاصل نشــده است، موضع هم اکنون در دستور کار کارگروه مربوطه است و 

امیدواریم با اتخاذ یک تصمیم درست، مردم به حق خود برسند.
موضوعات فرهنگی را نمی توان با ضرب و زور جا انداخت

مهاجرانی در بخشــی دیگر از این گفت و گو بر رویکرد دولت وفاق برای حل 
موضوعات فرهنگی در بستر فرهنگ تاکید و تصریح کرد: موضوعات فرهنگی 
را نمی توانیم در بســتر و فضای امنیتــی حل کنیم، تبدیل کردن موضوعات 
فرهنگی و اجتماعی بــه موضوعات امنیتی تنها هزینه اجتماعی آنرا افزایش 
می دهد. ســخنگوی دولت بار دیگر تاکید کرد که حجاب یک مقوله تربیتی، 
فرهنگی، اجتماعی و هنجاری است و موضوعات هنجاری را نمی توان با ضرب 

و زور جا انداخت بلکه باید از دریچه مناسب آن وارد شد.
مهاجرانی در بخشــی دیگر از ســخنان خود بر رویکرد دولت وفاق برای حل 
موضوعات فرهنگی در بستر فرهنگ تاکید و تصریح کرد: موضوعات فرهنگی 
را نمی توانیم در بســتر فضای امنیتی حل کنیــم، تبدیل کردن موضوعات 
فرهنگی و اجتماعی بــه موضوعات امنیتی تنها هزینه اجتماعی آنرا افزایش 
می دهد. سخنگوی دولت اذعان داشــت: مردم شاهد هستند که با روی کار 
آمدن دولتِ وفاق بســیاری از فضاهای پرتنش تعدیل شده و دیگر خیلی از 
اتفاقات نمی افتد، حتی اگر خودروی گشــت ارشاد به صورت فیزیکی وجود 
داشته باشداما عملا اتفاقی نمی افتد و این موضوع نشان می دهد که گفتمان 

وفاق در حال پیشرفت است.

ویژه

بررسی راهکارهای کمک به بیماران صعب العلاج 
در دفتر ظریف

همزمان با روز جهانی کودک، معاونت راهبردی ریاست جمهوری میزبان جمعی 
از تشکل های مردم نهاد حوزه بیماری های نادر و صعب العلاج که عموماً شامل 

کودکان و نوجوانان می شوند، بود.
به گزارش ایلنا، همزمان با روز جهانی کودک، معاونت راهبردی ریاست جمهوری 
میزبان جمعی از تشکل های مردم نهاد حوزه بیماری های نادر و صعب العلاج که 

عموماً شامل کودکان و نوجوانان می شوند، بود.
در این نشست که حدود سی تشکل مردم نهاد حوزه بیماری های خاص از جمله 
انجمن های دیســتروفی، ســی اف، بیماران نقص ایمنی، سرطان، بیماری های 
ارثــی، ام اس، لوپوس، بیماران کلیوی، کانون هموفیلــی، خانه ای بی، انجمن 
اوتیسم، بیماران اسکیزوفرنیا، آلبینیسم، اهدای عضو، دیابت گابریک، بیماران 
صرع، حمایت از بیماران تحلیل نخاعی و معاونت مرکز مدیریت پیوند و درمان 
بیماری های وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی نیز حضور داشتند، 
گروه هــای مردم نهاد به صورت تخصصی راهبردهای مــورد نظر خود را برای 

تسهیل خدمات به بیماران بیان کردند.

رویداد

واکنش ربیعی به حاشیه سازی ها 
درباره دیدار پزشکیان و مولوی عبدالحمید

علی ربیعی دستیار اجتماعی رئیس جمهور در پیامی تاکید کرد که احترام به 
فرهنگ و مذاهب مختلف در کشوری که متشکل از اقوام متعدد است می تواند 

باعث تقویت قوام ملی و رویکردهای امنیت ساز شود.
علی ربیعی دستیار اجتماعی رئیس جمهور در حساب کاربری خود در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: »حوادث چند سال پیش و خون های ایرانیانی که از هر 

قومی در سیستان و بلوچستان ریخته می شد، جانکاه و دلخراش بود.
با تصمیم تابوشــکن دولت چهاردهم در خصوص انتخاب یک اســتاندار بلوچ، 
تحلیلی در ســطح عمیق صورت نگرفت. زمانی که مولوی عبدالحمید در یک 
جمع محدود و ســپس در جمع نخبگان استان متشکل از شیعه و سنی، بلوچ 
و سیستانی در مورد ایران در فضایی بدون حساسیت سخن می گفت؛ مسیری 

درست از امنیت سازی را نشان می دهد.
در کشوری که متشکل از اقوام متعدد است، قوام ملی و رویکردهای امنیت ساز 
می توانــد با رویکردی از عدالت و انصاف بین منطقه ای، کاســتن از نابرابری ها 
با سیاســت های موثر و نیز رفع تبعیــض اداری و احترام به فرهنگ و مذاهب 

مختلف تقویت شود.«

سوشیال

در انتظار شگفتی های ترامپ
ادامه از صفحه 1

او بیان داشــت که دیگر نمی توان ژئوپلتیک سنتی جغرافیا بنیاد را صددرصد 
توضیح دهنده سیاســت بین الملــل قلمداد کرد، بلکه جهان بر ســر منطقه 
احساسی تقســیم شده اســت و در هر منطقه ای احتمال غلبه دارد در غرب 
احســاس ترس از دســت دادن موقعیت  برتری در خاورمیانه و شمال آفریقا، 
احساس تحقیر از رفتاری که نسبت به آن منطقه شده است و در شرق آسیا به 
خاطر موفقیت هایی که از نظر اقتصادی به دست آورده اند، احساس امیدواری 
حاکم اســت هر چند که با تمام سخنان وی نمی توان موافق بود ولی سهم او 
در حساس ساختن ما به اهمیت عنصر احساسات در سیاست های منطقه ای و 

بین المللی جدی و در خور توجه بوده و هنوز ارزش تحلیلی دارد.
 سخن دومینک مریسه، در مورد ترس از دست دادن موقعیت در مورد جامعه 
آمریکا نیز صادق است. به طور کلی یکی از مفاهیم و عناصر جدی در انتخابات 
اخیــر آمریکا، بهره برداری از پدیده ترس توســط دو نامزد، بصور و طریق های 
مختلف بود. بســامد مفهوم و واژه هائی که بیان کننده استفاده ابزاری از ترس 
می باشد، در سخنرانی ها و فرآورده های انتخاباتی کامیلا هریس و دونالد ترامپ، 

فراوان می باشد .
هریس، از ترس افتادن قدرت اجرایی در آمریکا به دست یک تبهکار، با سابقه 
کیفری ســخن گفت. او بر ترس از بین رفتن دموکراسی آمریکا تأکید کرد. او 
نهادهای دموکراتیک آمریکا را در صورت پیروزی هریس در خطر معرفی کرد. 
ترس از دســت دادن آزادی های مدنــی، ترجیع بند حرف های هریس بود. اما 
استفاده ترامپ از پدیده ترس جدی و پیچیده بود. او در بررسی از دست دادن 

موقعیت برتر گذشته بسیار سخن گفت.
ترس و ناتوانی همزاد و زوجی روانی و عصبی از او در عین حال که از عصبانیت 
مردم  آمریکا سخن می گفت و حس ناتوانی آنها را مورد شناسائی قرار می داد، از 
امکان دوباره توانمند شدن سخن گفت. بسته بندی روانی و منظومه احساسی 
مورد استفاده ترامپ در سطح ملی و همچنین ویژگی های روانشناسانه فردی 
او در پل زدن یعنی حس ناتوانی و ایجاد امید به توانائی بازگشــت به دوران با 
شکوه، از طریق مردی قدرتمند، نیاز به دقت و بررسی بیشتر دارد که در نوشتار 

بعدی به آن پرداخته خواهد شد.

یادداشت

برگزاری سومین جلسه رسیدگی
به پرونده چای دبش

سومین جلسه رسیدگی به پرونده موسوم به چای دبش در 
شــعبه اول دادگاه انقلاب اسلامی ویژه رسیدگی به جرایم 
اخلال گــران کلان و عمده در نظام اقتصادی به ریاســت 

قاضی پسندیده برگزار شد.
به گزارش ایلنا، سومین جلسه رسیدگی به پرونده موسوم 
به چای دبش )یکشــنبه ۴ آذر ماه( در شــعبه اول دادگاه 
انقلاب اسلامی ویژه رسیدگی به جرایم اخلال گران کلان 
و عمده در نظام اقتصادی به ریاســت قاضی پســندیده، 
مستشاران دادگاه، نماینده دادستان، متهمان، وکلای آنها و 

شکات پرونده برگزار شد.
در دو جلسه گذشــته که در نوبت صبح و عصر روز شنبه 
سوم آذر برگزار شد، کیفرخواست پرونده از سوی نماینده 

دادستان قرائت شد.
در سومین جلسه از دادگاه، نماینده های بانک ها و تعدادی 
از شکات پرونده مطالب خود را مطرح کردند و به سوالات 

قاضی پاسخ دادند.
در ابتدای این جلسه نماینده حقوقی بانک مرکزی در جایگاه 

حاضر و به سوالات قاضی و نماینده دادستان پاسخ داد.
نماینده حقوقی بانک مرکزی گفــت: مجموعه گروه های 
چای دبش از بازه زمانی سال ۱۳۹۷ تا اواسط سال ۱۴۰۲ 
بدهی ارزی به شبکه بانکی دارد و شکایت بانک مرکزی از 
مجموعه شــرکت های چای دبش به اتهام اخلال در نظام 
اقتصادی و ارزی کشــور از طریق خــروج غیرقانونی ارز از 

کشور است.
وی افزود: مدیرعامل چای دبش به واسطه حواله های ارزی 
دریافتــی، موظف بوده کالا هایی را وارد کشــور کند، این 
کالا ها یا وارد کشــور نشــده و یا بعضا کالای دیگری وارد 

کشور شده است.
در ادامه دادگاه نماینده های گمرک در جایگاه حاضر شدند 
و در مورد دلیل ترخیص نشدن کالا های گروه شرکت های 

دبش توضیحاتی ارائه دادند.
قاضی در ادامه گفت: حســب اظهارات نماینده دادستان و 
محتویات کیفرخواســت مدیران شرکت با روش متقلبانه، 
ذینفع حواله های ارزی را تغییر داده و پرداخت وجه حواله 
را در حق ذینفع جدید که بعضا شرکت های وابسته به خود 
در خارج از کشــور بودند از صرافــی تقاضا می کردند و با 
هماهنگــی با صرافی مذکور، حواله ارزی به جای پرداخت 
در حق فروشنده و ذینفع اصلی که در زمان ثبت سفارش 
به بانک معرفی شد، به شخص ثالت و ذینفع جدید که بعضا 

افراد مرتبط با آنها بوده اند، پرداخت شده است.
در ادامــه وکلا و نماینده های بانک های صــادرات، ملت، 
تجارت، اقتصاد نویــن، خاورمیانه، کارآفرین، پاســارگاد، 
صنعت و معدن، کشاورزی، گردشگری و رفاه نیز در جایگاه 
قرار گرفتند و به ارائه مطالب خود و پاسخ به سوالات رئیس 

دادگاه پرداختند.
نماینده های بانک ها درباره اینکه چه میزان از تعهدات گروه 
دبش رفع شده و چه میزان از تعهدات همچنان رفع نشده 
اســت توضیحاتی به دادگاه ارائه کردنــد. پس از اظهارات 
نماینده های بانک ها، قاضی پســندیده در پایان جلســه 
بیان کرد: نماینده سازمان غذا و دارو و نماینده های برخی 
بانک ها در این جلسه دادگاه حاضر نبودند و در جلسه بعدی 
اظهارات آنها شنیده می شود. رئیس دادگاه همچنین دستور 
داد نامه ای به مدیران بانک ها ارسال شود تا نمایند ه هایی که 
به دادگاه معرفی می کنند با اطلاعات کامل در جلسه حاضر 

شوند و به سوالات پاسخ دقیق دهند.

تکلیف دریافتی بازنشستگان و کارمندان 
دولت برای سال آینده مشخص شد

سخنگوی کمیسیون تلفیق با بیان اینکه حداقل دریافتی 
بازنشســتگان ۱۱ میلیون و ۷۰۰ تومان تعیین شد، گفت: 
ضریب حقوق بازنشســتگان در لایحــه بودجه ۲۰ درصد 
افزایش یابد. همچنین در این بخش باید متناسب ســازی 

حقوق بازنشستگان نیز عملیاتی و اجرا شود.
به گزارش ایلنا، رحیم زارع ســخنگوی کمیسیون تلفیق 
توضیح داد: براســاس مصوبه کمیســیون تلفیق، ضریب 
حقوق گروه های مختلف حقوق بگیر در ســال ۱۴۰۴ به 
میــزان ۲۰ درصد و حقوق حداقل بگیــران به میزان ۳۰ 

درصد در سال آینده افزایش می یابد.
ســخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ 
ادامه داد: همچنین کمیســیون مصوب کرد؛ امتیاز کمک 
هزینــه عائله مندی و حق اولاد موضوع بند )۴( ماده )۶۸( 
قانون مدیریت خدمات کشوری برای شاغلان مشمول ماده 
)۱۶( قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت به ترتیب 
)۳۶۲۵( و )۲۹۶۷( و معادل ریالی امتیاز مذکور برای سایر 
مشــمولان ماده مذکور تعیین می گــردد پیرو این مصوبه 
کمک هزینه عائله مندی و حق اولاد و همچنین مشمولان 

قانون جوانی جمعیت افزایش می یابد.
زارع تاکید کرد: به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق، حداقل 
دریافتی حقوق بگیران ۱۳ میلیون تومان و حداقل دریافتی 

بازنشستگان ۱۱ میلیون و ۷۰۰ تومان تعیین شد.
این نماینده مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: همچنین 
کمیســیون مصوب کرد؛ ضریب حقوق بازنشســتگان در 
لایحــه بودجه ۲۰ درصد افزایش یابــد. همچنین در این 
بخش باید متناسب سازی حقوق بازنشستگان نیز عملیاتی 
و اجرا شود. سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۴ گفت: همچنین به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق، 
حقوق مســتمری بگیران کمیته امداد امام خمینی )ره( و 
بهزیستی ۴۰ درصد افزایش پیدا کرد. همچنین سخنگوی 
کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ســال ۱۴۰۴ گفت: این 
کمیســیون مصوب کرد؛ حداقل مبلغ منــدرج در حکم 
کارگزینی و قرارداد منعقده ماهانه حقوق بگیران به میزان 

۱۳۰ میلیون ریال تعیین می شود.  
وی توضیح داد: براساس مصوبه کمیسیون تلفیق، ضریب 
حقوق گروه های مختلف حقوق بگیر در ســال ۱۴۰۴ به 
میــزان ۲۰ درصد و حقوق حداقل بگیــران به میزان ۳۰ 
درصد در سال آینده افزایش می یابد. سخنگوی کمیسیون 
تلفیــق لایحه بودجه ســال ۱۴۰۴ ادامــه داد: همچنین 
کمیســیون مصوب کرد؛ امتیاز کمک هزینه عائله مندی 
و حــق اولاد موضوع بند )۴( مــاده )۶۸( قانون مدیریت 
خدمات کشوری برای شــاغلان مشمول ماده )۱۶( قانون 
حمایــت از خانواده و جوانی جمعیت به ترتیب )۳۶۲۵( و 
)۲۹۶۷( و معادل ریالی امتیاز مذکور برای سایر مشمولان 
ماده مذکور تعیین می گردد پیرو این مصوبه کمک هزینه 
عائله مندی و حق اولاد و همچنین مشمولان قانون جوانی 

جمعیت افزایش می یابد.
زارع تاکید کرد: به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق، حداقل 
دریافتی حقوق بگیران ۱۳ میلیون تومان و حداقل دریافتی 

بازنشستگان ۱۱ میلیون و ۷۰۰ تومان تعیین شد.
ســخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ 
گفت: همچنین به موجب مصوبه کمیسیون تلفیق، حقوق 
مستمری بگیران کمیته امداد امام خمینی )ره( و بهزیستی 

۴۰ درصد افزایش پیدا کرد.

عدلیه

مجلس

یک نماینده پیشــین مجلس شورای 
عبدالحمید  آقــای  گفت:  اســامی 
استان  مردم  دل  در  بی بدیل  جایگاهی 
دارند و این اختافی که میان ساختارهای 
اجرایی و ایشان اتفاق افتاده بود تاثیر 
بسیار مستقیمی بر قلوب مردم استان 
داشت و از این جهت دیداری که آقای 
پزشکیان با مولوی عبدالحمید داشتند 
به نظر من جزو مصادیق بارز وفاق ملی 
روی  بسیار  هم  رئیس جمهور  که  است 

آن تاکید دارند.
معین الدین ســعیدی در گفت وگو با ایلنا، با 
اشاره به سفر رئیس جمهور به استان سیستان 
و بلوچستان گفت: آقای پزشکیان سفرهای 
استانی خودشان را از استانی آغاز کردند که 
به لحاظ تمام شــاخص های توسعه ای رتبه 
آخر را در کشــور دارد و فاصله بسیار زیاد و 
گاهاً نجومی با دیگر استان ها را داراست. این 
سفر را به نوعی می توان عمل به وعده هایی 
دانست که ایشان داده اند، از همین رو بسیار 

قابل و شایسته تقدیر است.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به دیدارهای رئیس جمهور در سفر به 

استان سیستان و بلوچستان، دیدار با  مولوی 
عبدالحمید را حائز اهمیت برشــمرد، عنوان 
کــرد: آقای عبدالحمیــد جایگاهی بی بدیل 
در دل مردم اســتان دارنــد و این اختلافی 
که میان ساختارهای اجرایی و ایشان اتفاق 
افتاده بود تاثیر بســیار مستقیمی بر قلوب 
مردم استان داشــت و از این جهت دیداری 
که آقای پزشــکیان با مولــوی عبدالحمید 
داشــتند به نظر من جزو مصادیق بارز وفاق 
ملی اســت که رئیس جمهور هم بسیار روی 

آن تاکید دارند.
سعیدی ادامه داد: از سوی دیگر مدل جدیدی 
از سفرهای استانی را مشاهده کردیم؛ این بار 
به جای این که مردم را به خیابان ها بکشانیم 

رویه دیگری را رفتیم.
البته صد در صد لازم است که رئیس جمهور 
در دل مردم باشد و حرف های آنان را بشنود، 
اما این بار مدل هایی که قبلا در ســفرهای 
اســتانی اتفاق می افتــاد و گاهــاً به نوعی 
رفتارهای نمایشــی در آن ها ساری و جاری 
بود را مشاهده نکردیم، از این جهت این مدل 
سفر ، مدل موفق تری خواهد بود به شرطی 

که این رویه استمرار پیدا کند.

وی افزود: خود ســفر بســیار کوتــاه بود و 
طبیعتا پهنه وسیع سیستان و بلوچستان با 
تفاوت هایی که در مناطــق مختلف چه در  
شمال،  چه جنوب و مرکز دارد، می طلبید که 
این سفر یک مقداری  طولانی تر باشد. البته 
ایشــان قول دادند که سفر دیگری به حوزه 
چابهار و سیستان و بلوچستان داشته باشند.

ســعیدی یادآور شــد: یکی از فرمایشــات 
رئیس جمهور که در پایان سفر یک مقداری 
شاید حاشــیه ایجاد کرد، این بود که ایشان 
عنوان کردند به دلیل  برخی از  دغدغه های 
امنیتی این سفر کوتاه شده است؛ ما معتقدیم 
استان سیســتان و بلوچستان دارای ضرایب 
امنیتی بالایی است، حال ممکن است برخی 
از اتفاقات تلخ هم رخ داده باشد اما بعضاً یک 

مقداری هم بزرگنمایی می شود.
وی با بیان این که اگر قرار است امنیت پایدار 
برقرار شــود، این وظیفه ی حاکمیت است، 
تاکید کــرد: تنها راه حل گذر از مســائل و 
بحران های استان سیستان وبلوچستان تغییر 
نگاه امنیتی به نگاه توسعه اقتصادی است و 
از این منظر شاید نکته ای که آقای پزشکیان 
درخصــوص دغدغه های امنیتی گفتند یک 

مقداری باعث نگرانی مردم شــده باشد. ما 
چــاره ای نداریم جز اینکه که فضای امنیتی 
و نوع نگاه امنیتی که به اســتان سیستان و 
بلوچســتان وجود دارد را تغییر دهیم تا به 

فضای توسعه ای و اقتصادی تبدیل شود.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: در مجموع نوع سفر و دیدارهایی 
که رئیس جمهور داشــتند بســیار مثبت و 
نشــان دهنده ی عمل به وعده های شان بود. 
اما باید توجه داشــت که این استان از نظر 
تمامی شاخص های توسعه، فاصله ی زیادی با 
دیگر مناطق کشور دارد. در استان سیستان 
و بلوچســتان در حوزه های آب، ســوخت، 
راه های ارتباطی و سلامت؛به ویژه در جنوب 
استان،شــاهد فاجعــه ای در شــاخص های 
سلامت هســتیم. در کنار این مسائل، مردم 
اســتان پایین ترین درآمد عمومی را نسبت 
به کل کشــور دارند که نیازمند توجه جدی 
دولت به مفهوم عدل و قــرار دادن هر چیز 
در جای خود اســت که خــود جناب آقای 
پزشــکیان در بحث عدالت تاکید ویژه دارد 
و امیدوارم پیرو این ســفر اتفاقات خوبی در 
راستای تبعیض مثبت به نفع استان سیستان 

و بلوچستان رقم بخورد.
وی با اشــاره به انتخاب استاندار بومی برای 
استان سیســتان و بلوچستان، اظهار داشت: 
جا دارد از جناب آقای رئیس جمهور به خاطر 
انتخاب اســتاندار بومی استان تشکر کنیم؛ 
چرا که این انتخاب بازتاب بسیار گسترده ای 
در دل مردم داشــته اســت. امید است که 
این موضوعات به بهبود شاخص های توسعه 
انسانی در استان سیستان و بلوچستان منجر 

شود.
ســعیدی گفت: آقای مولــوی عبدالحمید، 
از  نوعــی  بــه  و  صحبت هایــی داشــتند 
رویکردهای مثبتی کــه در این دولت اتفاق 
افتاده است، از جمله استفاده از ظرفیت اقوام 
و مذاهب ایرانی اســتقبال کردند و در مورد 
احقاق حقوق خانواده های شــهدای زاهدان 
تاکیداتی شــد که این مباحث با شعار وفاق 
ملی جناب آقای پزشــکیان همخوانی کامل 
دارد و ان شــاءالله با همــت دولتمردان، این 
موارد پیگیری شــده و بــه نتایج ملموس و 

محسوس برای مردم منجر خواهد شد.

تاکید  معاون حقوقی ریاست جمهوری 
کرد: قانون عفاف و حجاب باوجود اینکه 
اما در حالت تعلیق قرار  نگاشته شده؛ 

گرفته است.
به گزارش خبرگــزاری خبرآنلاین به نقل از 
روابط عمومی وزارت علــوم، مجید انصاری 
در همایش بین المللی داوری دعاوی ایران و 
ایالات متحده که در دانشگاه قم برگزار شد، 
ضمن تشکر از برگزارکنندگان این همایش 
عنوان کرد: همان طور که دیوان داوری ایران 
و ایالات متحده عرصه ای است که در رابطه 
با آن می توان همایشــی به این پرباری و با 
کیفیت برگزار کرد، قطعا عرصه های دیگری 
نیز در حقوق وجــود دارد که می توان از آن 

بهره برده و استفاده کرد.
معاون حقوقی ریاســت جمهــوری گفت: 
دانشگاه قم روز به روز در حال ارتقا کیفیت 
در عرصه هــای مختلــف به ویــژه در حوزه 
علم حقوق اســت و این دانشــگاه در ردیف 

دانشگاه های برتر کشور قرار گرفته است.
وی تصریــح کرد: برخی اتهامات واهی که از 
سوی کشورهای دیگر بر ایران و مردم کشور 
ما تحمیل می شود، مراودات شهروندان ما با 
کشــورهای دنیا و معاملات را با دردسرهای 
بســیاری روبرو کرده است، بنابراین زمان آن 
رسیده است که از این ظرفیت عظیم حقوقی 
در کشور در راستای انجام اقدامات پیشگیرانه 

و حل این مشکلات استفاده کرد.

انصاری تاکید کرد: با وجود ظرفیت حوزه های 
علمیه و پژوهشگاه ها، پیشانی اقدامات باید 
بررسی های حقوقی باشد، در واقع هر پدیده 
نو در کشور نیازمند راهگشایی به وسیله علم 

حقوق است.
 معاون حقوقی ریاست جمهوری گفت: قانون 
عفاف و حجاب باوجود اینکه نگاشــته شده 
اســت اما در حالت تعلیق قرار گرفته است، 
تصور من این اســت که اگر نگاه حقوقی به 
این پدیده داشتیم با مشکل توقف و عوارض 

آن مواجه نبودیم.
 انصاری تصریح کرد: معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری در بهبود سطح حکمرانی مطلوب 
تمام تلاش خود را به کار می گیرد و پذیرای 

پیشنهادات کارشناسان است.
 وی افزود: مدیریت معاونت حقوقی ریاست 
جمهوری همواره ساماندهی، خضوع و تکریم 
در مقابل  دانش حقوقی کشور و استفاده از 
شایستگان حقوقی کشور را اجرا کرده است، 
ایــن معاونت ماموریت اصلــی آن، راهبری 
ســازمان حقوقی دولت به سمت استفاده از 

شایستگان است.
 معاون حقوقی ریاست جمهوری تاکید کرد: 
اگر ما نتوانیم دانش ارزشــمند حقوق را در 
شریان اداره کشــور و قوانین و مقررات قرار 
دهیم با وضعیت آشفته حقوقی که هم اکنون 
وجود دارد مواجه می شــویم، حوزه علمیه و 

فقه بخش اصلی حقوق کشور  است.

رئیس قوه قضائیه بــا تاکید بر امنیت 
روانی مردم گفــت: بعضاً وقتی امنیت 
روانــی مردم مخدوش شــود، امنیت 
اجتماعی نیز به هم خواهد خورد؛ گاهی 
ممکن است بواســطه وضع یک قانون 
تصمیمات،  برخی  اتخــاذ  یا  مقرره  یا 
نگرانی هایی در جامعه ایجاد شــود که 
امنیت  به مخدوش شــدن  امر  همین 

روانی مردم منتهی شود.
بــه گزارش ایلنا به نقل از مرکز رســانه قوه 
محسنی  حجت الاسلام والمسلمین  قضائیه، 
اژه ای امروز دوشــنبه )۵ آذر( طی سخنانی 
در نشست شــورای عالی قوه قضائیه، ضمن 
اشاره به ارتباط تنگاتنگ میان امنیت روانی 
مردم و امنیت اجتماعی و تاکید بر ضرورت 
اتخاذ تدابیر همه جانبه برای تحکیم امنیت 
روانی جامعه اظهار کرد: امنیت روانی، ارتباط 
تنگاتنگی با امنیت اجتماعی دارد؛ بعضاً وقتی 
امنیت روانی مردم مخدوش شــود، امنیت 
اجتماعــی نیز به هم خواهــد خورد؛ گاهی 
ممکن است بواسطه وضع یک قانون یا مقرره 
یا اتخاذ برخی تصمیمــات، نگرانی هایی در 
جامعه ایجاد شود که همین امر به مخدوش 
شــدن امنیت روانی مردم منتهی شود؛ فلذا 
کلیه ی قوا و دســتگاه ها در قبال تصمیمات 
و تدابیــری که اتخاذ می کنند، باید به مقوله 
تبیین گری و تزریق احساس آرامش به مردم 

عنایت و التفات داشته باشند.
رئیس قــوه قضائیه گفت: این درخواســت 
را نیــز از دولت محترم داریــم که در قبال 
برخی تصمیماتش که ممکن اســت همراه 
با مسائل روانی باشــد، در حد مقدور، برای 
مردم تبیین گری کند؛ بــرای نمونه، گرانی 
برخی اقلام، یک واقعیت است که شاهد آن 
هســتیم؛ در این قبیل موارد و یا تصمیماتی 
کــه دولت محترم قصد اتخاذ آنهــا را دارد، 
خواهش ما تبیین گری و ایجاد پیوست های 
رسانه ایِ پیشینی، میانی و پسَینی برای آگاه   
سازی و تنویر هرچه بیشتر اذهان مردم است 
تا خدای ناکرده امنیت روانی جامعه، مخدوش 
نشــود. گاهی در مواردی نمی توان مســائل 
را علنی و شــفاف مطرح کرد چرا که سبب 
سوء استفاده دشمن می شود، اما همه موارد 
از ایــن قاعده تبعیت نمی کننــد و می توان 

درخصوص آنهــا برای مردم روشــنگری و 
شفاف ســازی کرد و به تبیین جمیع مسائل 
و تضییقــات از جمله فشــار های تحمیلی 
دشــمنان پرداخت. باید توجه داشــت که 
مسائل روانی برای جامعه فقط از ناحیه برخی 
مطالب و شایعات منتشره توسط سایت ها و 
کانال ها و انسان رســانه ها ایجاد نمی شــود؛ 
گاهی برخی گرانی ها نیز موجد مسائل روانی 

برای جامعه هستند.
رئیس دستگاه قضا در همین راستا به کلیه ی 
مراجع قضایی و بخش های ستادی قوه قضائیه 
نیز دستور داد در مواردی که تصمیمات شان 
نیاز به تبیین گری برای مردم دارد، موضوعات 
را به موقع به مرکز رســانه منتقل کنند، به 
هیچ وجه در انجام این مهم کوتاهی نداشته 
باشند و با همکاری مرکز رسانه قوه قضائیه، 
برای تصمیمات شان، پیوست رسانه ای جهت 
روشنگری و تنویر اذهان مردم، ایجاد کنند 
تا بواسطه این تصمیمات، هیچگونه مسئله 

روانی در جامعه شکل نگیرد.
رئیس عدلیه در بخش دیگری از ســخنانش 
با اشــاره به اقدام دیوان کیفری بین المللی 
در صــدور حکــم جلب نخســت وزیر رژیم 
صهیونیســتی و وزیــر جنگ پیشــین این 
رژیم غاصب به ســبب جنایت علیه بشریت 
و نسل کشی در غزه، اظهار کرد: حکم جلب 
صادره علیه نخست وزیر رژیم صهیونیستی و 
وزیر جنگ پیشین این رژیم غاصب به سبب 
جنایت علیه بشــریت و نسل کشــی در غزه 
توسط یک قاضی دیوان کیفری بین المللی، 
گرچه ناکافی، اما مایه مباهات قضاوت بود و 
بسیاری از مردم در سراسر جهان را مشعوف 
و مســرور کرد؛ اگرچه اقــدام صورت گرفته، 
دیرهنــگام و ناکافی بــود و مظلومین عالم، 
دیگر امیدی به مجامــع بین المللی ندارند؛ 
علی ایحــال یــک قاضی محتــرم در دیوان 
کیفری بین المللــی در میانه ی قلدری های 
قدرت هــای اســتکباری و وتو شــدن های 
آرای ضدصهیونیســتی توسط این قدرت ها، 
حکم جلب دو تن از ســردمداران جنایتکار 
رژیم منحوس صهیونی را که از مفســدین  
فی الارض هستند، صادر کرد؛ این وجه قضیه، 
مایه مباهات است؛ البته باید چنین حکمی 
و احکام ســنگینتر برای کلیه ی سردمداران 

جنایتکار رژیم صهیونیستی صادر شود.
قاضی القضــات افزود: باید توجه داشــت که 
مســتکبران و قلدر های عالم کــه حامیان 
سران جنایتکار رژیم صهیونی هستند ساکت 
نمی نشینند و در مسیر اجرای حکم قانونی 
صادره توســط دیوان کیفــری بین المللی، 
مانع تراشی می کنند؛ در اینجا همه آزادگان 
و مســلمانان عالم، موظف و مکلّف هستند 
کــه اجرای حکــم تعقیب و جلــب این دو 
جنایتکار صهیونیســتی را با جدیت مطالبه 
و دنبال کنند؛ مراجــع قضایی و غیرقضایی 
و جریان هــای مرتبــط در داخــل نیز باید 
برای اجرای این حکــم، اقدامات و تدابیر و 
پیگیری های مقتضــی را با جدیت به عمل 

آورند.
اژه ای  والمســلمین محسنی  حجت الاسلام  
در ادامه نشســت امروز، با اشــاره به صدور 
قطعنامه ضدایرانی در شــورای حکام آژانس 
بین المللی انرژی اتمی گفت: شــورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی تحت فشــار 
دوّل غربی، قطعنامه ای سیاست زده، غیر واقع  
بینانه و مخرب را علیه کشورمان صادر کرد. 
ایران اســلامی به کرات پایبندی خود را به 
تعهداتش نشــان داد، اما طرف مقابل بار ها 
نقض عهد کرد؛ علی ایحال، غربی ها چنانچه 
تصــور می کننــد ایران اســلامی در نتیجه 
فشار و ارعاب، عقب نشینی می کند و تسلیم 
می شود و یا فریب می خورد، سخت در اشتباه 
هستند؛ ایران در نقشه طراحی شده از جانب 
بیگانــگان بازی نخواهد کرد بلکه براســاس 
منافــع و مصالح ملی خود، نقشــه راهش را 

تعیین می کند و از تهدید ها نیز فرصت ایجاد 
می کند؛ ایران اســلامی در جهت پیشــبرد 
دانش هســته ای خود، اقدامات مقتضی را از 
جهات تخصصــی گوناگون )چه به کارگیری 
ســانتریفیوژ هایی که داشــته و اســتفاده 
نمی کــرده، چه راه اندازی ســانتریفیوژ های 
جدید و چه کلیه ی امور لازم( انجام خواهد 
داد و در این مسیر هم از قدرت و هم از دانش 

برخوردار است.
رئیــس قوه قضائیه در ادامه نشســت امروز 
با اشــاره به بازدید ها و سرکشی های صورت 
گرفتــه در هفته گذشــته از مراجع و مراکز 
قضایی اســتان تهــران، توســط مقامات و 
مسئولان عالی قضایی گفت: جمع بندی های 
ناظر بر بازدید ها و سرکشی های صورت گرفته 
در هفته گذشــته از مراجع و مراکز قضایی 
استان تهران، با تکیه بر احصاء نقاط قوت و 
ضعــف و ارائه راه حل ها و راهکار ها برای رفع 
مشکلات، هرچه زودتر توسط توسط مقامات 
و مســئولان  عالی قضایی ذیربط ارائه شود؛ 
همچنین تمامی مصوبات ناظر بر تخصیص 
اعتبارات جهت تجهیز اماکن قضایی استان 
تهران و مصوبــات ناظر بر اتخــاذ تدابیر و 
تمهیدات برای ارائه خدمات بهتر به مردم و 
مراجعان به مراکز قضایی استان تهران، هرچه 
زودتر جامه عمل پوشانده شود. ایضاً مقامات 
و بخش هــای ذیربــط قضایی نیــز تکالیف 
خود را درخصــوص موضوعات مطروحه در 
نشست هایی که با فعالان اقتصادی و نخبگان 
اســتان تهران داشــتیم، با جدیت و سرعت 

عملیاتی سازند.

معین الدین سعیدی مطرح کرد

وفاق ملی در دیدار پزشکیان با مولوی عبدالحمید

خبر مهم انصاری درباره قانون عفاف و حجاب

قانون عفاف و حجاب در حالت تعلیق قرار گرفت

قاضی القضات:

امنیت روانی مردم مخدوش شود، امنیت اجتماعی بهم خواهد خورد


